
Co czeka Świętokrzyskie w latach 2014-2020? | 1

Tekst pochodzi ze strony www.swietokrzyskie.pro Co czeka Świętokrzyskie w latach
2014-2020? | 1

19 czerwca 2013

Co czeka Świętokrzyskie w latach 2014-2020?

Wiele słów uznania padło z ust Marcelego Niezgody, wiceministra rozwoju regionalnego pod
adresem Zarządu Województwa Świętokrzyskiego. Wiceminister chwalił za realizację
Regionalnego Programu Operacyjnego, dziękował gospodarzom regionu, a także
przedsiębiorcom, rolnikom i samorządowcom. W trakcie spotkania w Filharmonii
Świętokrzyskiej dyskutowano jednak głównie o tym, co czeka region w latach 2014-2020.W
tzw. grupie roboczej do spraw rekomendacji RPO zasiadło kilkadziesiąt osób z rożnych
środowisk – administracji rządowej, samorządowej, naukowcy i przedsiębiorcy.

 – Jest to pierwsze spotkanie z cyklu spotkań, które będą się odbywać w krótkich okresach
czasu, bowiem 16 lipca to data, kiedy chcieliśmy, aby Sejmik pochylił się nad projektem
znowelizowanego  programu  rozwoju  naszego  regionu  na  lata  2014-2020  –  powiedział
Kazimierz  Kotowski,  członek  Zarządu  Województwa.  Jak  stwierdził,  spotkania
przedstawicieli  różnych  środowisk  mają  zaowocować  sprecyzowaniem  zapisów,  które
pojawią  się  w  nowej  Strategii  Rozwoju  Województwa  –  mają  one  pokazywać  kierunki
działań, a z drugiej strony powinny być elastyczne, tak by w przyszłości nie krępowały
możliwości różnych działań czy tworzenia nowych projektów.

Wiceminister  Marceli  Niezgoda  stwierdził,  że  Świętokrzyskie  dobrze  radzi  sobie  z
realizacją  Regionalnego  Programu  Operacyjnego.  Obecnie,  blisko  90-procent  umów
związanych z  dofinansowaniem z  RPO jest  już  podpisanych,  większość  pieniędzy  z  UE
“pracuje” już w świętokrzyskiej gospodarce. W nowej perspektywie finansowej do naszego
regionu, jak wynika ze wstępnych założeń, ma napłynąć 1 miliard 230 milionów euro. – Jest
to 4,5 proc. alokacji całkowitej dla regionów – zauważył wiceminister Niezgoda, a to, jak
dodał, pokazuje, że polityka unijna jest ukierunkowana, by wspierać  regiony, które tego
faktycznie  potrzebują.  W  kolejnych  latach  około  60  procent  funduszy  unijnych  będzie
wdrażanych przez samorządy wojewódzkie.  –  Jestem spokojny o te  przyszłe  wyniki  czy
kondycję  Świętokrzyskiego –  mówił  wiceminister,  powołując  się  na dane,  że  w naszym
regionie jest najwyższy w kraju wzrost wskaźnika PKB.

Kazimierz Kotowski wyjaśnił, że w nowej Strategii Rozwoju Województwa Świętokrzyskiego
należało uwzględnić normy jakie zawarte są w Krajowej Strategii Rozwoju, a także sugestie
Komisji  Europejskiej.  Członek  Zarządu  Województwa  wyliczał,  że  dotyczą  one  rozwoju
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przedsiębiorczości,  innowacji,  finansowania,  szeroko  rozumianego  procesu  badawczego,
prowadzonego na  świętokrzyskich  uczelniach  i  nie  tylko,  a  później  zastosowanie  go  w
gospodarce. Wśród priorytetów na kolejne lata Kazimierz Kotowski wyliczył też ochronę
środowiska  i  pomoc  dla  rynku  pracy.  Wśród  osi  priorytetowych  planowanego  na  lata
2014-2020 Regionalnego Programu Operacyjnego znajdują się również m.in.: rozwój miast,
edukacji oraz nowoczesna komunikacja.
–  To  od  nas  wszystkich  będzie  zależało,  jak  szybko  sprecyzowane  zostaną  ostatecznie
oczekiwania,  jaki  kształt  będzie  miała  strategia  i  jak  potem  będzie  rozpisana  na
poszczególne programy operacyjne – powiedział do zgromadzonych na spotkaniu członek
Zarządu Województwa.

O ile nowa Strategia Rozwoju Województwa jest już praktycznie gotowa, tak prace nad RPO
na lata 2014-2020 potrwają jeszcze może nawet rok.  
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